
 
 

Skolebestyrelsen 2018/19 

 

Referat 

 

Skolebestyrelsesmøde(3)  

Tirsdag d. 6. november 2018 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested: Bemærk!    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Veflinge 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Charlotte Ellemose Sonne 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 
 

Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 19: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat blev underskrevet og godkendt- ligger nu på Skoleporten 

Bilag: Mødereferat SB 02 
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Punkt 20: Elevrådet                 10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Ønske om skabe til at hænge/lægge sine ejendele (amerikanske skoleskabe) 

Elevrådet fremlagde følgende: 

 Ønske om ekstra skabe til personlige ejendele 

 Ønske om ekstra vandautomat eller opgradering af vandautomaten, da mellemtrinnet 
oplever at skulle stå i kø. Flere bord-bænkesæt på gangene.  

o Ifølge ledelsen er dette ikke muligt med den plads, vi p.t. har samt i forhold til 
brandmyndighederne 

 Ønske om kønsopdelte toiletter 

 Ønske om bedre låse på toiletterne i mellemtrinsgangen.  

o Kommentar fra ledelsen: Teknik og Service på opgaven. 

 Ønske om fælles boldkasse til at stå på mellemtrinsgangen.  

o Kommentar fra ledelsen: Dette blev prøvet med et boldskab. Erfaringen er, at mange 
mister ejerskabet til tingene, når de er fælles. Når de tilhører klassen holder tingene 
længere. 

 Der mangler stadig ordentligt wifi-signal i flere af udskolingens områder.  

o Kommentar fra ledelsen: IT har været til måling af netværksstyrke. Det er besluttet 
at opsætte et ekstra AP Access point- dette skulle afhjælpe. 

 Elevrådet har evalueret motionsløbet torsdag og fredag før efterårsferien. Gennemgående 
meget positive vurderinger. Forslag til justeringer tages med til næste års arrangement. 

Derudover blev der drøftet spiseområder mellemtrin, svømning i skoletiden, 
højdespringsmadrassen. 

Beslutning:  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 

 

Punkt 21: Orientering fra ledelsen                                                                            10 min.           
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Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

Brandøvelse afd. Morud:  
Brandøvelse på afdeling Morud gik flot, skolen var evakueret på 8 minutter. Evakueringsplanen blev 
fulgt fint. 

Øvelsen er efterfølgende blevet evalueret- dette har ført til diverse opfølgende tiltag- bl.a. eftersyn 
af automatiske branddøre der ikke lukkede, ABA-anlæg der ikke kunne høres i udskolingen. 

Stillingsopslag:  
Kommende barselsvikariat i Matematik/Natur&teknologi indskoling/mellemtrin– stillingsopslag 
midt december. Kender du nogen- må du gerne opfordre til at søge.. 

Workshop:  
Børns vilkår 6. årgang- tirsdag d. 20.11 kl.17-19 afholdes arrangement for 6-årgang Afdelinger 
Morud/Veflinge, samt forældre– ”Det digitale liv”. Skolebestyrelsen er inviteret. 

Masterplan :2 
Kim Funk Johannessen meddelte, at Børne- og ungeudvalget har revideret prioriteringen af 
anlægsinvesteringerne i masterplan for skoler og dagtilbud.   

Det betyder, at Havrehedskolen færdiggøres med 2.del ”mellemtrinnet” med start i 2019. 

En særdeles dejlig nyhed som skolebestyrelsen har kæmpet benhårdt for de sidste år. 

Dette vil afhjælpe rigtigt mange af de udfordringer, vi står med i det daglige (Pladsudfordringer, 
toiletkvalitet, arbejds- og spiseområder) 

Mere herom senere.. 

 

Punkt 22: Den nye skolestruktur             15 min. 

Beslutningstema: Den nye skolestruktur  

Indstilling: På sidste møde blev det besluttet, at punktet skulle drøftes igen på næste møde (SB3) 

Sagsfremstilling: Den nye skolestruktur er trådt i kraft. Der blev afholdt informationsmøde for 
forældre umiddelbart før sommerferien. 

Der skal evalueres på elementerne- Skolebestyrelsen giver input. 

Forældrearbejdsgruppe er nedsat bestående af (Christina, Mette og Mads) 

Beslutning:  
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Arbejdsgruppen har tænkt, at de forældrevalgte skolebestyrelsesmedlemmer står for 
evalueringsdelen for forældrene. Gruppen har tænkt på et opfølgende møde magen til dialogmødet 
vi havde i foråret.  

En follow-up med et kort oplæg – derefter workshop, hvor skolebestyrelsesmedlemmer samler op 
på de indkomne kommentarer.  

Med følgende vinkler: 

 Elevernes oplevelse – læringskonsulent fra kommunen/ledelsesopgave 

 Lærernes oplevelse – ledelsesopgave 

 Forældres oplevelse - møde i uge 5 med kort oplæg – derefter workshops faciliteret af SB-

medlemmer.   

 Konklusion og sammenskriv af input fra forældre. Dette præsenteres for SB 6. feb. 2019 

 

Forslag til samtale-emner i workshops: 

 Hvordan oplever I USU-båndet? 

 Oplever I flere eller færre lektier med den afkortede skoledag? 

 Fornemmer I børn med mere overskud ved en kortere skoledag? 

 Beretter jeres børn om bedre hjælp/koncentration ved at USU er samlet på en dag i stedet 

for i slutningen af en dag? 

 Hvilke fordele ved ny struktur? 

 Hvilke ulemper ved ny struktur? 

 SiB båndet (Skolen i bevægelse), dvs. tiden mellem faglig undervisning og til skoledagen 

slutter – hvordan opleves det?  

 

Arbejdsgruppen gav udtryk for at de var bekymrede for, at en skriftlig tilbagemelding ikke ville 
kunne give de rigtige svar. Der er brug for flere typer af evaluering. Vurderingen var, at vi hellere 
ville indkalde til en workshop end sende spørgeskemaer ud. 

Vi diskuterede, om der ville være forældreopbakning nok til sådan et evalueringsmøde? Dialogen, 
eller muligheden for dialog er vigtigt, så det er vigtigt, at forældrene prioriterer mødet. Dog skal vi 
være lidt kreative i at få forældre til at deltage i en workshop. Ved kontaktforældremøder har vi set 
gode samtaler. 

Vi diskuterede, om vi skulle holde et møde i Morud eller dele møderne op i to med et i Morud og et 
i Veflinge for at få flest mulige til at deltage. Mødetidspunkt blev også diskuteret. 

Elevrådet går også i gang med deres evaluering af strukturen.  

Bilag:  
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Punkt 23: Skolebestyrelsen – ud af huset                                                                         15 min.           

Beslutningstema: SB Kompetenceudvikling 

Indstilling: den nye skolebestyrelse har besluttet at undersøge muligheder for sammen at komme 
ud af huset på kompetenceudvikling.  

Sagsfremstilling: At deltage på skolebestyrelseskonference har tidligere givet gode oplevelser, såvel 
for bestyrelsen socialt- som vidensmæssigt ift. skolebestyrelsesarbejdet. Evt. på konference med 
relevante oplægsholdere. 

Christina Nordenbæk har organiseret Doodle- der peger på flere muligheder 

Skoleledelsen har haft kontakt til diverse udbydere. 

Beslutning:  

Vi mødes fredag d.25.02 kl. 16 og afholder derefter et 2-timers arbejdsmøde. Lørdagsprogrammet 
fastlægges også. 

Vi diskuterede, hvilke emner vi kunne drøfte. Et tema kunne være lektier og anvendelsen heraf. 
Eller visionsdrøftelse – hvor er vi på vej hen på bestemte områder af skolens udvikling. 

Næste møde mandag d. 3/12:  

Til næste møde skal vi beslutte programpunkt til fredag. Det skal bl.a. besluttes, hvilke justeringer 
der skal foretages i forholdt til oplægsholder Tom Vandsteds forslag til programpunkter. 

Bilag:   

 

 

 

Punkt 24: Økonomi                                                                                                 25 min.           

Beslutningstema: Økonomi  / Internt budget. 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i - og status på det interne budget. 

Sagsfremstilling: Ledelsen orienterer skolebestyrelsen om status på den overordnede økonomiske 
ramme. Vi drøfter den fremadrettede prioritering, samt opmærksomhedspunkter. 

Statusoplæg uddybes på mødet. 

Beslutning:  
Økonomi blev gennemgået og drøftet. Havrehedskolens økonomi er p.t. overordnet sund og solid. 

Bilag: Powerpoint: Statusoplæg -Internt Budget- 2018 inkl. MFR – prognoseværktøj 
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Punkt 25: Elevplaner – Meebook                                                                            20  min.           

Beslutningstema: Læringsplatform / Elevplaner 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i arbejdet med Elevplaner, der lige er startet 

Sagsfremstilling: Ledelsen orienterer skolebestyrelsen om arbejdet med elevplansværktøjet i 
Meebook.  

Vi drøfter de første erfaringer i det digitale skole-/hjemsamarbejde- der bl.a. involverer forældre-
/elevrefleksioner i forhold til målsætninger i de enkelte fag på anden måde end tidligere. 

Beslutning:  

Elevplaner blev fremvist og de første erfaringer blev drøftet. 

Der har generelt været lidt usikkerhed om, hvordan forældrene tilgår elevplanerne og ikke alle 
forældre har derfor fået udfyldt planerne til skole-hjem-samtalerne i efteråret. Der var også stor 
forskel på, hvordan elevplanerne har været brugt til samtalerne.  

Der var også kommentarer til nogle af spørgsmålenes udformning. Især på mellemtrinnet skal 
spørgsmålene justeres, så sprogbrugen bliver mere forståelig for både elever og forældre. 

Bilag: https://meebook.com/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 26: Udarbejdelse af princip for Underretning af hjemmet om elevens udbytte af 

undervisningen herunder elevplaner    - Udsat til næste møde                                                                         
             15 
min.           

Beslutningstema: Udarbejdelse af princip 
 

https://meebook.com/
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Indstilling: Skolebestyrelsen har tidligere drøftet udarbejdelse af principper for ovenstående, men 
på det tidspunkt var der ikke klarhed over, hvilket elevplansværktøj der skulle anvendes. Det ligger 
nu fast. 

Sagsfremstilling: Som noget nyt lægges der op til, at elevplanen opstiller mål for elevernes læring. 
Elevplanen bør indeholde individuelle mål for den enkelte elevs læring samt en statusdel der viser 
elevens progression i forhold til de opstillede læringsmål. Er der behov for udarbejdelse af 
principper i dette udviklingsarbejde?   

http://skole-foraeldre.dk/artikel/underretning-af-hjemmet.   

Beslutning:  

Bilag:   

Inspirationsmateriale fra Undervisningsministeriet til arbejdet med elevplaner.pdf 

Eksempelsamling med principper fra forskellige skoler.pdf 

refleksionsskema_principper.docx 

 

Punkt 27: Eventuelt                                            5 min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Mødeleder 3/12 på afdeling Morud: Christina Nordenbæk 

 

 

 

http://skole-foraeldre.dk/artikel/underretning-af-hjemmet

